
 
 
 
Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

7/11/2023 

Mødested/lokale 

Personalerummet 

 

17:30-20:00 

 

 Gruppedeltagere AM-  

Skolebestyrelsen , JOJ, LM, SC, AT 

Afbud 

 

Mødeleder 

Henriette 

Referent 

JOJ 

  

Dagsorden 

 EMNE HVAD SKAL VI UDRETTE? 

01. Godkendelse af dagsorden Godkendt 

02. Opfølgning på referat ⇾ 17:40 

Ingen bemærkninger. 
 

03. Nyt fra næstformand, elever og ledelse ⇾ 17:55 

 

Kevin er budt velkommen tilbage. 

 

Der er ikke noget nyt fra børnerådet og ej heller fra 

ungerådet. 

 

Børneungerådet har afholdt møde, hvor AT har 

deltaget og har kunne tale konkret ind i de forslag, 

som børnene har haft. Det var et godt møde og der 

var forståelse fra børnene ift. hvad der kan lade sig 

gøre og hvad der ikke kan. De vil gerne have flere 

fokusuger, hvilket kan planlægges til næste skoleår. 

Det er ligeledes drøftet om 6. årgang skal have lov 

til at gå med i hallen, men er endt ud i, efter en 

drøftelse, at det ikke var en god ide. 

 

En kort gennemgang af de kandidater, der er blevet 

tilbudt job efter endt stillingsopslag. 

 

Vores trivselsvejleder startede d. 1/10 og er 

kommet godt i gang. Hun har bl.a. deltaget i 

klassekonferencerne og er i fuld gang med indsatser 

allerede. 

 

Vi mangler i ledelsen en administrativ leder, som 

bl.a. kan være med til at skabe det samlede overblik 

over skolens økonomi. Vi opslår først stillingen 

senere. 

 

Vi afholder åbent hus for forældre til kommende 

skolestartere onsdag d. 15/11 fra kl. 16.30-18.00. 

De vil komme rundt på skolen og fornemme 

stemningen og møde noget af personalet. 

 

Det er vigtigt at få informeret ud til forældrene ifm. 

med personaleændringer.  
 



04. Hjemmeside/FB - Status ⇾ 18:00 

 

Vi har afholdt et møde med Vejle kommunes 

kommunikationsansvarlig. Vi har talt om skolens 

hjemmeside og hvordan vi kan brande os på sociale 

medier. For at aktivere vores facebook og gøre den 

mere synlig, har vi udpeget en fra hvert område 

(indskoling/mellemtrin/udskoling), som er 

facebookansvarlig og sørger for, at der kommer ca. 

et opslag op hver uge. Det er blevet bemærket, at 

der er kommet flere opslag på vores facebookside. 

Vi laver et link til vores facebook side i det næste 

fredagsbrev. 
 

05. Bestyrelsens årshjul (Bilag; Årshjul for 

skoleåret 22/23 er vedhæftet) 

⇾ 18:30 

Ideen med årshjulet kan være god, både så man som 

nyt bestyrelsesmedlem kan orienterer sig i planen 

for SKB arbejdet, men også som en rettesnor ift. 

hvad der skal gennemgås på møderne i løbet af året. 

 

Punkter til årshjul: 

August – mødekalender til godkendelse, hvem 

deltager i forældremøder. Forretningsorden 

revideres. Indsatser for kommende skoleår. 

 

September – Planlægges skb møde med ØN. 

Årshjulet revideres. 

 

Økonomiopfølgning afvikles ca. 2 gange årligt. Den 

ene gang i slutningen af kalenderåret og evt. det 

andet i forbindelse med indsendelsen af 

ressourcemodellen i april. Den kommende 

administrative leder får et kort punkt på hvert skb 

møde, hvor han/hun løbende giver en status på 

økonomien (under punktet ”nyt fra ledelsen”).   

 

Oktober – Møde for (nye) skolebestyrelser. 

Kommunes budget forlig. Budget gennemgang. 

 

December – spisning med bestyrelsen. 

 

Skolens arbejde med mellemform/handleplaner. 

PLF ressourcepersoner orienterer på et SBK om 

hvor de er i processen. 

Møde med BH. bestyrelse. 

Input til bustider – Januar  

 

Februar – timefordelingsplan/normering. Input til 

skoleårets planlægning. 

 

Marts/april: Planlægning af skolebestyrelsesvalg. 

Orientering om skoleårets planlægning. 

 

Maj 

Planlægning af translokation. 

 

Juni – skolebestyrelsens årsberetning, translokation 

og fælles spisning i bestyrelsen. 

 

06. ’Den gode overgang’ med Øster Nykirke 

(Bilag; Samarbejdsaftale mellem ØN og 

TS er vedhæftet) 

 

⇾ 18:50 

Matematik og naturfagsvejleder samarbejder med 

ØN skole, fordi de ikke selv har de ressourcer 

internt på skolen. Det omformuleres i 



(Herunder spisning) samarbejdsaftalen, så det står klart, at det handler 

om de professionelles samarbejde og ikke selve 

overgangsprocessen. Der er ikke øvrige ændringer 

til aftalen. Samarbejdsaftalen revideres til næste 

fælles skb med ØN. 

 

Forslag til at forældrerådet: De opfordres til at lave 

et fælles forældrearrangement i 6 klasse. Der laves 

en fælles aftale ift. hvornår der åbnes op for 

brugerne i UK. ØN plejer at åbne op for 6. årgang i 

slutningen af maj, hvor vi i Thyregod åbner op de 

sidste 14 dage af juni.  

 

07.  Opfølgning på sidste mødes drøftelser af; 

- Busventetider 

- Parkering i skolegården 

- Dato for fælles bestyrelsesmøde med 

ØN 

- Forbedring af elevtoiletter  

- Mobilfri SFO 

⇾ 18:55 

Vi har kun elever der venter maks. en time på at 

bussen afgår.  

 

Vi arbejder på at få to ”pullerter” i stedet for en 

bom, som afskærmning til skolegården. Det er 

meldt ud til alle skolens samarbejdspartnere at vi 

henstiller til at bruge skolens p-plads og ikke køre 

ind i skolegården, hvor der kan færdes børn både i 

og udenfor skoletiden.  

 

På alle toiletter sættes der en duft-dispenser op, 

som fjerner den grimme duft på toiletterne.  

 

Skolens mobilpolitik revideres på skb mødet til 

januar. 
 

08. Hvordan fastholder vi elever til 9. 
årgang? 

⇾ 19:15 

 

Vi har haft 5 ud af 11 som er kommet tilbage fra 

efterskole. Det er ca. 20% af vores 9. årgang der er 

taget afsted på efterskole i år. 

 

Det betyder noget for forældrenes valg ift. 

efterskole eller ej, om barnets trives i klassen og 

karaktergennemsnittet på Thyregod skole matcher 

efterskolernes. Det er klare konkurrenceparametre. 

 

Kunne man få eksterne undervisere, der ville kunne 

skabe nogle mere attraktive valgfag? I ungerådet er 

der ønsket mange valgfag, som ikke udbydes i 

øjeblikket. Måske kunne vi inddrage de unge mere i 

den proces med udvælgelsen af valgfag, samt 

lejrskolerne.  

 

Kommende punkt: Revidering af principper for 

lejrskole på Thyregod skole. 
 

09. Forretningsordenen (Bilag; 
Forretningsorden for Thyregod Skole er 
vedhæftet) 

⇾ 19:35 

 

Det skal rettes af vi mødes 8 gange årligt i stedet for 

10 gange.  

 

Det er vigtigt at referatet underskrives. Referatet 

sendes ud via mail. 

 

Hvad skal forældrerådet bruges til – kan det 

beskrives af en fra skolebestyrelsen, så de kender 

rammerne, f.eks. ifm. et forældremøde? 

 



Man kunne oprette en ”håndbog” til forældrerådet, 

evt. med et idekatalog? (Det kunne også været et 

formuleret skriv, hvor forældrerådets opgave 

beskrives). 

 

Det indskrives, at det er mødelederen der styrer 

ordret på møderne og tildeler taleretten. Hvis der er 

uenighed ift. beslutninger skrides der til afstemning. 

 

10. Markedsføring på de sociale medier ⇾ 19:50 

 UDGÅR 

 

11. Forslag til kommende punkter ⇾ 19:55  

12. Evt. ⇾ 20:00 Der mangler kontakt oplysninger på Britt 

og Majken. 

 

Trafikpolitik revideres evt? Den er fra 2012. 

 

SFO årshjul sendes ud til forældrene i sfo’en. 

 

Alle telefonnr. på bestyrelsesmedlemmer fjernes fra 

skolens hjemmeside.  

 

 

Referat 

01. 
02. 

03. 

04. 

05. 

06.  

07. 

08. 

09. 

10. 

11. 

12. 

 


